



Wolfgang Zornbach - biography

Born in 1958 in Hamburg (Germany), Wolfgang Zornbach graduated in Biology with a PhD from the University of Hamburg. From 1990 on Wolfgang was employed in the Federal Ministry of Food and Agriculture of Germany as a desk officer, responsible for plant protection issues. During that time he chaired a lot of national meetings, advised Ministers and the Bundestag, the German Parliament. He chaired during the German EU Council Presidency in 2007 the EU Council Working Group of Agriculture, debating the draft of the Pesticide Sustainable Use Directive. Wolfgang also chaired for more than ten years the OECD Pesticide Risk Reduction Steering Group and for three years the OECD Working Group on Pesticides.

In 2017 he moved to the Sustainability and Climate Change division of the Federal Ministry of Food and Agriculture and became in 2019 head of the Climate Change and Water Division of the ministry. His work dealt with national, EU- and international questions. Therefore, he had the opportunity to prepare the contributions of Germany in the field of agriculture and forestry from COP 23 on. In 2017, Wolfgang Zornbach prepared the first Forum and Consortium Meetings of the international “4 per 1000” Initiative (COP 23 in Bonn) as the host country. Later on, he chaired Forum and Consortium Meetings of the “4 per 1000” Initiative in Madrid and Sharm el Sheikh. In 2018 / 2019 he was also chair of the Council of the Global Research Alliance of Agricultural Greenhouse Gases.

Wolfgang Zornbach retired in 2024. Mr. Wolfgang Zornbach is Honorary Vice-President of the international “4 per 1000” Initiative.

Wolfgang Zornbach - biographie

Né en 1958 à Hambourg (Allemagne), Wolfgang Zornbach est diplômé en biologie et titulaire d'un doctorat de l'université de Hambourg. À partir de 1990, Wolfgang a travaillé au Ministère Fédéral allemand de l'Alimentation et de l'Agriculture en tant que responsable des questions relatives à la protection des végétaux. Pendant cette période, il a présidé de nombreuses réunions nationales, conseillé des ministres et le Bundestag, le Parlement allemand. Pendant la Présidence allemande du Conseil de l'UE en 2007, il a présidé le groupe de travail du Conseil de l'UE sur l'Agriculture, qui a débattu du projet de directive sur l'utilisation durable des pesticides. Wolfgang a également présidé pendant plus de dix ans le groupe directeur de l'OCDE sur la réduction des risques liés aux pesticides et pendant trois ans le groupe de travail de l'OCDE sur les pesticides.

En 2017, il a rejoint la division de la Durabilité et du Changement Climatique du Ministère Fédéral allemand de l'Alimentation et de l'Agriculture et est devenu en 2019 chef de la division du Changement Climatique et de l'Eau du ministère. Son travail portait sur des questions nationales, européennes et internationales. Il a donc eu l'occasion de préparer les contributions de l'Allemagne dans le domaine de l'agriculture et de la sylviculture à partir de la COP 23. En 2017, Wolfgang

Zornbach a préparé le premier Forum et les premières réunions du Consortium de l'Initiative internationale « 4 pour 1000 » (COP 23 à Bonn) en tant que pays hôte. Par la suite, Wolfgang a présidé les réunions du Forum et du Consortium de l'Initiative « 4 pour 1000 » à Madrid et à Sharm el Sheikh. En 2018 / 2019, il a également présidé le Conseil de l'Alliance mondiale de recherche sur les gaz à effet de serre en agriculture.

Wolfgang Zornbach a pris sa retraite en 2024. Mr Wolfgang Zornbach est Vice-Président d'honneur de l'Initiative internationale « 4 pour 1000 ».



Anne Roth, Wolfgang Zornbach, Claudia Schepp